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A szervezet neve, székhelye:  Magyar Birkózók Szövetsége  

(1146 Budapest, Istvánmezei út 1-3.) 

 

Jegyzőkönyv kivonat 
 

1. A szerv neve: 

Elnökség 

 

2. Az ülés időpontja (év/hónap/nap/óra), helye:   

2023. szeptember 04., 13 óra 

1213 Budapest, Hollandi út 8. 
(KIMBA VIP terem) 

 

3. Az ülésen jelen vannak az alábbi személyek:  

A mellékelt jelenléti ív szerint. A 25 elnökségi tagból 17 van jelen. 

 

4. Ügyrendi határozat a napirenddel kapcsolatban: 

Az ülést Németh Szilárd elnök úr vezeti le. Az ülés megkezdése előtt Németh Szilárd a kiküldött 

napirendi pontokból az 5. pontot okafogyottá válása végett visszavonja. Märtz Tamás önként 

lemondott elnöki pozíciójáról, így a rendkívüli közgyűlés összehívására nem kerül sor. Kérdést 

intéz a jelenlévőkhöz, miszerint a kiküldött napirendi pontokkal kapcsolatban van e kérdése 

vagy észrevétele bárkinek, azt a jelzett módosítással, miszerint az 5. pontot töröljük, elfogadja 

e az elnökség? 

 

Ügyrendi határozat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a napirend elfogadásáról.  

 

A szavazás módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 17 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

Az elnök a szavazás eredménye alapján megállapítja, hogy a megjelentek a napirendet 

elfogadták. 

 

5. Alelnök úr a határozatképesség vizsgálata során a megjelentek számára tekintettel 

megállapítja, hogy az ülés 

a. határozatképes 

b. nem határozatképes 

A szövetség elnöke röviden üdvözli a jelenlévő elnökségi tagokat és meghívott vendégeket. 

Megállapítja, hogy a jelenlévő 17 taggal az elnökség határozatképes.  

 

6. Napirend 

  

1) Tájékoztató a két elnökségi ülés között történtekről.  

Előterjesztő: Németh Szilárd elnök  

2) Beszámoló az U17-es és U20-as világbajnokságokról.  

Előterjesztő: Bácsi Péter szakmai igazgató  
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3) Előterjesztés a Belgrádban megrendezésre kerülő felnőtt olimpiai kvalifikációs világbaj-

nokság indulóiról.  

Előterjesztő: Bácsi Péter sportszakmai igazgató  

4) Javaslat az olimpiai kvótát szerzett versenyzők jutalmazására  

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár  

5) Rendkívüli Közgyűlés összehívása, a Közgyűlés napirendjének megállapítása és az ehhez 

kapcsolódó Jelölő Bizottság tagjainak kijelölése  

Előterjesztő: Németh Szilárd elnök  

5) Tagsági szabályzat módosítása  

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár  

6) Tagfelvételi kérelem  

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár  

7) Egyebek  

 

7. Napirendi pontok bemutatása és határozathozatal  

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

1. Tájékoztató a két elnökségi ülés között történtekről 

 

Bacsa Péter alelnök úr tájékoztatója: 

 

Köszöni, hogy a legutóbbi elnökség óta több döntést hozott mind az IB mind az Elnökség. Egy 

viszonylag rossz hírrel kezdi, az elnökség megszavazta a Strandbirkózó világjátékokra az 

induló csapatot, a hosszú kvalifikációs úton egy elég komoly csapat harcolta ki az első 8-ban a 

világranglista helyezést. 8 súlycsoport van, ebben 7 versenyzőnk jutott ki Balira a 

világjátékokra, amit az ANOC rendezett volna, a MOB delegálta volna a személyeket, de a 

kezdés előtt 28 nappal az indonéz kormány lemondta a versenyt. Ez példa nélküli a verseny 

ügyében. Értesítettük a versenyzőket, a jelen állás szerint nincs B terv, az ANOC képviselői is 

még elég vakon vannak, várnak arra, hogy valaki bejelentkezzen ennek megrendezésére. Az is 

elképzelhető, hogy ez volt az első és utolsó világjátékok. Nincs még hír arról, hogy a 

versenyzőknek szerveznének e valami versenyt e helyett.  

Ezen kívül nyáron lementek az utánpótlás versenyek, ezekről Bácsi Péter külön napirendi 

pontban be fog számolni. 

Mi rendeztük az U15 EB-t, rá egy héttel az UWW Ranking Series IV. versenyét, ezen lehetett 

az utolsó világranglista pontokat begyűjteni. Mind a két verseny jól sikerült, sokan az 

elnökségből is ott voltak. Jól sikerültek a dolgok, az elszámolás is a végéhez közeledik, 

szeptember végén a pontos számok is fent lesznek a honlapon. A Ranking versenyen sokan 

végeztek az első 6-ban, 4 aranyérmet is szereztünk, 11 kiemelt versenyzőnk került ki végül. 

Elnézve az induló létszámot a VB-n Belgrádban (az UWW már kihozta az indulók létszámát), 

40-50 indulók vannak egy súlycsoportban. Ez azt jelenti, hogy komoly meccsek lesznek a 32. 

helyezésbe kerülésért, ezt a kiemeltek már elkerülik, de minden súlycsoportban lesz még 8-10 

ember minimum, akikkel szembe kell nézni. Sorsolás és felkészülés kérdése lesz majd, hogy 

mit kezdenek a kiemeléssel a mieink. Bácsi Péter beszél részletesen a VB csapatról. A 

szerbekkel évtizedek óta jó a kapcsolatunk, ezért az MBSZ rendelkezésére bocsátott egy VIP 

boxot, ahová az elnökség is meg van hívva, ezért jelezzék nála vagy a szövetségnél holnapig, 

hogy kik szeretnének menni és akkor be tudnak jönni a kiemelt részbe is. 

Változás még az elmúlt ülés óta, hogy a Gerevich ösztöndíjon változtatni fognak. Kicsit elébe 

is mentünk a szabályozásnak, hiszen idén már csak sportolók kapták az ösztöndíjat, de innentől 

ez már rendeletben is lesz, csak sportolóknak lehet adni, jobban definiálják majd az 

összeghatárokat és elosztási elveket. 7 kategóriát hoztak létre, adnak egy 30% plusz keretet. 
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Amikor meglesz mekkora az összeg, annak fényében azt a plusz 30%-os összeget el lehet majd 

osztani az edzőpartnereknek, vagy azoknak akik nem szereztek érmet. Majd már csak a felnőtt 

eredmények számítanak bele és plusz egy korosztály, amit a szövetség határoz meg.  Mi most 

azt néztük, hogy az U20 lenne a legjobb. Az U23-ok 80%-ának vannak felnőtt eredményei is, 

az U17-ben van a legkisebb pénzügyi kategória,  nem tudnák elérni azt az összeget ami után 

még a 30 % rájönne és jól jönnénk ki a végén, úgyhogy valószínű, hogy az U20-at fogjuk 

megjelölni, de ez csak egy tervezet. Be kellett küldeni a kérdéseinek és ha majd ki lesz hirdetve 

a határozat, akkor az elnökség elé fogjuk hozni, hogy melyik korosztályt javasoljuk. Ez elvileg 

már októbertől is érvényes lehet, de mi azt javasoltuk, hogy januártól legyen. A sportcsillagok 

program is hozzá lesz kapcsolva. Amint ezt kihirdették mindenképpen tájékoztatjuk az 

elnökséget róla. 

Még egy téma. Érte őt egy személyes támadás Barna Tibor részéről, azzal kapcsolatban, hogy 

neki nincs szakedzői végzettsége, ennek mindenképpen jogi következményei lesznek és a 

végére szeretne járni ennek. Erről később majd tájékoztatni fogja az elnökséget. 

 

Határozati javaslat:  

A napirend tájékoztató, nem igényel szavazást. 

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

2. Beszámoló az U17-es és U20-as világbajnokságokról. 

 

Bácsi Péter szakmai igazgató úr beszámolója: 

 

Egy kicsit összehasonlítva a tavalyi évvel, egy összehasonlító anyag is kiment az elnökség 

számára, úgyhogy ezzel kezdené. U17-es VB volt Isztambulban, ahol összesen 16 fővel 

indultunk. Ez volt az első világbajnokság, ahol indulhattak oroszok, belaruszok, és az ukránok 

is, de ekkor még az volt az ukrán kormány döntése, hogyha indulnak oroszok és belaruszok, 

akkor ők nem indulnak, úgyhogy az ukránok nem indultak, a másik két nemzet pedig független 

indulóként vett részt a versenyen. Nyilván ez azért az erőviszonyokon is látszódott, de a 

korábban megszokott erőszintet nem hozták, az irániak és az amerikaiak és a japánok erőteljes 

dominanciája volt inkább jelen. Igazából semmi nem jött össze, mind a 3 fogásnemre igaz ez, 

nem csak a felkészülés végett, hanem betegség végett is. Összességében ez a korosztály az, ami 

nagyon nehéz helyzetben van, sok első éves versenyző is van, akik nincsenek hozzászokva 

ehhez a megterheléshez. Sokat egyeztet edzőkkel és versenyzőkkel is, hogy mi volt az, ami 

ehhez az eredménytelenséghez  vezetett. Sérülés is közrejátszott, illetve generációs 

különbségek is vannak.  

Az U20-as VB-n sem kerültek el a sérülések minket. 19 fővel indultunk, 5 szabad, 5 női, 9 

kötöttfogású. Darabos László az utolsó napokban lesérült, komoly éremesélyest vesztettünk el 

személyében. Összességében 4 érmet tudtunk szerezni, a lányok nagyszerű teljesítményt 

nyújtottak, kiemelve Elekes Enikőt, aki történelmi világbajnoki érmet szerzett, hiszen egy 

évben meg tudta nyerni az U20-as világ- és Európabajnokságokat, korábban ezt megtudta 

csinálni U17-es korosztályban is, ráadásul mind a kétszer ezt egy évben tudta megcsinálni, úgy, 

hogy ő is egy kis sérüléssel bajlódott, így tudta megszerezni az aranyat a VB-n. Emellett 2 

bronzérmet és Lévai Levente révén kötöttfogásban egy ezüstérmet tudtunk szerezni és ha 

Darabos Laci tudott volna indulni, ő is érmes lett volna.  

Egy hónappal a világbajnokság előtt az versenyt áthelyezték Jordániába, ami több szempontból 

is megnehezítette a felkészülést, az utaztatást, hiszen Varsóba azért könnyebb is eljutni, továbbá 

ez 6M Ft-os többletköltséget jelentett. Itt már a teljes mezőny indult, indultak az ukrán 

versenyzők is.  

Összehasonlításban a tavalyi évvel, ezelőtti évben az oroszok és belaruszok nem indultak, most 
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indultak, és a 240 éremből 40 érmet vittek el, ehhez képest mi hasonló számokat produkáltunk, 

tavaly 6 érmet vittünk el, idén 4-et. Mögöttünk végeztek olyan nagy birkózó nemzetek, mint a 

lengyelek, németek és a már-már piedesztálra emelt bolgárok, akik komoly induló létszámmal 

rendelkeznek. Látszódik, hogy ahol sok birkózó van, ott vannak a domináns számok. Ahhoz 

képest a mi éremszámunkkal elég jól helyt állunk. Ha csak Európát vizsgáljuk a tavalyi évhez 

képest, hasonló szintet tudtunk hozni, tavaly 46, idén 37 érmet nyertünk Európabajnokságokon. 

Ha csak a nemzetek közötti rangsort nézzük, tavaly 5., idén 7. helyen végeztünk. Az idei évben 

is helyt álltunk, de nem dőlünk hátra és nem elégszünk meg az eredménnyel.  

 

Bacsa Péter: végig ott volt az isztambuli meccsen is személyesen, úgy látja, hogy sok dolguk 

lesz a nemzetközi szövetségben, egy-két dolgot, ami már több, mint zavaró, azokat meg fogja 

vizsgálni egy bizottság. Valószínű, hogy ebbe a bizottságba bekerül és szeretne néhány dolgot 

keresztül vinni. Az egy egyik ilyen, hogy az indiaiak a 4. legtöbb érmet szerzik, különösen 

utánpótlásban, de megnézve őket meglepődhetünk, mert a lányok többségéről azt 

gondolhatnánk, hogy fiúk. Nem tudják megfelelően megállapítani, hogy hány évesek, ezek az 

erőviszonyokat pedig nagyon felborítják. Dolgoznak azon, hogy ezek jobban ellenőrizve 

legyenek, továbbá a honosításokat is szabályozni akarják.  

 

Kacsó Tibor az 1-2. napirendi ponthoz: szeretné ha azt érezné a vezetőség, hogy ez az elnökség 

egyenként mögöttük áll, függetlenül attól, hogy ki és honnan támadja őket. Ha nem értenének 

egyet azzal az irányvonallal, amit a szövetség visz végbe, azt szóvá tennénk azonnal. A 

szabadfogáshoz kapcsolódóan annyi megjegyzése volna, hogy a szf. ekézése az utóbbi években 

semmilyen eredményt nem hozott. Minden kritika velük szemben tovább löki a lejtőn a 

szabadfogást. Évek óta nem beszélünk róla igazából. Nem hozott eredményt a 15 éves ekézés. 

Azzal kell, hogy egyet értsen, hogy utánpótlásban nagyon nagy szükség van eredményekre, aki 

nem áll dobogóra utánpótlásban, attól hogyan várjuk, hogy Olimpián dobogóra álljon? 

Sikerélmény nélkül nem lehet ezt az utat végig járni.  

 

Határozati javaslat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a fenti napirend elfogadásáról.  

 

Határozathozatal módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 17 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

 

A határozat száma és pontos szövege: 

9./2023.(09.04.) számú elnökségi határozat 

Az elnökség az U17-es és U20-as világbajnokság beszámolóit egyhangúan elfogadta. 
  

Napirendi pont száma és tárgya: 

3. Előterjesztés a Belgrádban megrendezésre kerülő felnőtt olimpiai kvalifikációs vi-

lágbajnokság indulóiról.  

 

Bácsi Péter szakmai igazgató úr előterjese: 

 

Rohamosan közeledik az év fő versenye, egy kvalifikációs vb van előttünk, ennek megfelelően 

szabadfogásban 7 fő, női szakágban 6, illetve kötöttfogásban 9 fő fog indulni. Itt azért tudjuk 
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jól, hogy mindig is harcok folytak a kvótákért, ez most hatványozottan igaz, de ennek ellenére 

azt gondolja, hogy 2-4 kvóta kitűzése reális, de azért több is összejöhet. Reméli a maximumhoz 

fog közeledni. Az javunkra szolgál, hogy nem kell messzire utazni, a körülményekkel nem lehet 

probléma, kijutással nem lesz gond, kisebb sérülések ugyan vannak, de bízik benne, hogy ez 

nem lesz hatással a szereplésre. A tavalyi világbajnoksághoz képest az orosz és belarusz 

versenyzők nehezítik a részvételt, de bízik benne, hogy helyt állunk.  

 

Péteri László: a magyar televízió M4Sport élőben közvetíti majd a mérkőzést, ő maga fog 

közvetíteni.  

 

Határozati javaslat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a fenti napirend elfogadásáról.  

 

Határozathozatal módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 17 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

 

A határozat száma és pontos szövege: 

10./2023.(09.04.) számú elnökségi határozat 

Az elnökség a 2023. évi felnőtt világbajnokságon induló csapatelőterjesztést elfo-

gadta. 

 

1+ fővel bővül a létszám: dr. Szinay Attila 

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

4. Javaslat az olimpiai kvótát szerzett versenyzők jutalmazására 

 

Németh Szilárd elnök úr: úgy döntöttünk, hogy azzal motiváljuk a csapatot, hogy aki olimpiai 

kvótát szerez, az pénzt visz. 

 

Ancsin László főtitkár úr előterjesztése:  

 

Ehhez a ponthoz írásos előterjesztést nem küldtünk ki rövidségére tekintettel. Ezelőtt 8 évvel 

másfél millió forint volt erre a célra, 3 éve már 2,5 M Ft volt adható, mi mostantól azonban 

nettó 3 M ft-ot javasolnánk azok jutalmazására, akik olimpiai kvótát szereznek. 

 

Határozati javaslat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a fenti napirend elfogadásáról. 

 

Határozathozatal módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 18 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

 

A határozat száma és pontos szövege: 
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11./2023.(09.04.) számú elnökségi határozat 

Az elnökség egyhangúan elfogadta, hogy nettó 3 millió Ft-al jutalmazza az olimpiai 

kvótát szerzett versenyzőket.  

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

 5. Tagsági szabályzat módosítása 

 

Ancsin László főtitkár úr tájékoztatója: 

 

Jogi szakmai kérdés ez, de fontos kihatása van. Az alapszabály és tagsági szabályzat között 

némi ellentmondás van, ezt kellene feloldani. A KIMBA sajátos versenyeztetése végett van erre 

szükség, tudni illik, hogy a KIMBA kettős névhasználatot alkalmaz, az alapszabály ezzel nem 

foglalkozik, és ezt kell részletezni a tagsági szabályzatban a tagfelvétel résznél.  

 

Lőrincz Tamás: ez nem arról szól, hogy hátsó módon megpróbáljuk előkészíteni a KIMBA-t 

mint egyesületet és megpróbáljuk leigazolni az egész országot. 

 

Németh Szilárd: azt gondolom, hogy nagyon helyes, hogy a birkózó szövetség szabályzata 

kötelező érvényű lesz a KIMBA-ra is, ez csak erősiti a szakmaiságot és a munkát, a 

függetlenség viszont mindenféleképpen megmarad, mert a KIMBA-nak a jogállását törtvény 

rendezi, saját alapszabálya van és ez nem fog változni, nincs hierarchikus összefüggés MBSZ 

és KIMBA között. Szövetségi összefüggés van az egyesülésről szóló jogszabály alapján, ami a 

sportszövetségekre vonatkozik, ez a kötelem nem árt a KIMBA-ban sem. A rangsorban a 

KIMBA nem fog szerepelni, kettős névhasználat van csak, a kettős névhasználatot elsősorban 

jelzés értékben használjuk. A kettős névhasználat a KIMBA-ra van kiterjesztve és neki nincsen 

pontgyűjtő tevékenysége. 

 

Határozati javaslat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a fenti napirend elfogadásáról.  

 

Határozathozatal módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 18 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

 

A határozat száma és pontos szövege: 

12./2023.(09.04.) számú elnökségi határozat 

Az elnökség a tagsági szabályzat módosítását jóváhagyta. 

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

 6. Tagfelvételi kérelem. 

 

Ancsin László főtitkár úr előterjesztése: 

 

Süle László, a KIMBA kurátora megküldte tagfelvételi kérelmét, amit az elnökség 

megtekinthetett. Megvizsgáltuk a kérelmet és rendben találtuk, a szabályoknak megfelelően 

nyilatkozott, a feltételeknek megfelelt, nincs akadálya a tagfelvételének, javasolja a KIMBA-t 

állandó tagsági jogviszonnyal felvenni a tagok közé. 
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Határozati javaslat: 

Németh Szilárd szavazást rendel el a fenti napirend elfogadásáról. 

 

Határozathozatal módja: nyílt. 

A szavazás eredménye: 

Támogató szavazatok száma: 18 

Ellenszavazatok száma: 0 

Tartózkodás száma: 0 

Nem szavazók száma: 0 

 

A határozat száma és pontos szövege: 

13./2023.(03.24.) számú elnökségi határozat 

Az elnökség a KIMBA tagfelvételi kérelmét jóváhagyta, a KIMBA állandó tagsági 

jogviszonyt kaphat.  

 

Napirendi pont száma és tárgya: 

 7. Egyebek 

 

Szőnyi János: még él a nevelőedzője, sűrűn látogatja, Varga István a neve. Amikor ő gyerek 

birkózó volt, számtalan ifi bajnokot nevelt ki, 45 éven keresztül volt edző, soha nem vett fel 

fizetést érte, de végtelenül jó nevelőedző volt, rengeteg mindenre megtanította a sportolókat, 

nélküle nagyon nagy bajban lettek volna. Tanítványa volt Búzás Károly olimpikon és számtalan 

válogatott birkózó. Kicsit feledésbe merült a neve, Komáromi Tibor tőle vette át a munkát. 83 

éves most, 10-12 ifi bajnok került ki a kezei közül. Szeretné javasolni, hogy ismerjük el a 

munkáját. Javaslata, hogy terjesszük fel életmű díjra. 

 

Németh Szilárd: terjesszük fel MBSZ életmű díjra, János írásban kérelmezze és ő aláírja. 

Szervezzünk egy kis ünnepséget a mesternek ahol átadjuk a díjat, tanítványait, utódait is hívjuk 

meg erre.  

 

Bacsa Péter: meg szeretné köszönni a Hagyományőrző bizottság munkáját. Nemrég küldtek 

egy 14 fős névlistát, akiket támogatni szeretnének idén anyagilag, akit tudunk ebből, ők 

október-november-decemberben lesznek támogatva. 

 

Az elnökségi ülés 14:05 órakor véget ér, a jegyzőkönyvet a jegyzőkönyvvezető és a 2 

jegyzőkönyv hitelesítő aláírja.  

 

Kelt: Budapesten, 2023. szeptember 04. napján 

 

Aláírások: 

 

 

…............................................ 

 Menczel Zsuzsanna 

 jegyzőkönyvvezető  

 

 

 …............................................ ............................................ 

 Péteri László Bácsi Péter 

 jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő 


